



November 16th, 2018

To the St. Therese Catholic Parish and School Community,

The Archdiocese of Denver wishes to inform you of an allegation involving Father Crispin Kibambe, a former parochial vicar at St. Therese Catholic Church.

On September 18, 2018, the Archdiocese learned through a third-party report that there was an allegation against Father Kibambe supposedly involving misconduct with an unidentified female during his time at St. Therese. The person who made this report was not the alleged victim. Even though the alleged victim had not been identified or come forward, the same day the archdiocese learned of this allegation, Father Kibambe was placed on administrative leave from his current assignment at St. Clare of Assisi in Edwards, CO and the Archdiocese immediately contacted law enforcement per its Code of Conduct. As is standard policy in these matters, the archdiocese has cooperated with law enforcement.

Based on recent information learned during the investigation, it is believed that the alleged victim was an adult at the time of the claimed misconduct, not a minor. We also know the accuser was never a student at St. Therese. **Father Kibambe has strongly denied wrongdoing of any nature. Father Kibambe has never previously been accused of any wrongdoing during his assignments with the Archdiocese of Denver. As you know well, Fr. Crispin is a good man and a good priest. During his time at St. Therese, he always acted in a moral, upright manner, fitting to a man consecrated to God.**

This situation remains under investigation by the civil authorities and while we do not know how long the investigation will continue to take place, we hope that it is resolved promptly. We will continue to cooperate with law enforcement as we do in all such matters. We would also like to emphasize that Father Kibambe, like everyone in this country, deserves due process and the right to be presumed innocent of this allegation. Likewise, Father Kibambe respected the Archdiocese's requirement for him to be placed on leave while the matter is investigated. As the investigation continues to unfold, the archdiocese through the St. Therese leadership will keep you updated when we have pertinent information to share. During this time, we would ask that you **please avoid any speculation or gossip on this issue. Most importantly though, we ask that you please pray for everyone involved.**

Please know of our prayers for the St. Therese Catholic Parish and School community. Thank you and God bless you.

Sincerely,

Archdiocese of Denver, Office of Communications, Office of Catholic Schools



16 de Noviembre de 2018

Estimados miembros de la Parroquia y Escuela de Santa Teresa:

La Arquidiócesis de Denver desea informarles de una acusación en contra del Padre Crispin Kibambe, quien fue Vicario Parroquial en Santa Teresa.

El 18 de Septiembre de 2018, por medio de una tercera persona, la Arquidiócesis recibió una acusación de mala conducta en contra del padre Kibambe durante el tiempo en que él estuvo en Santa Teresa, con una joven no identificada. La persona que presentó el reporte no fue la presunta víctima. Sin embargo, aún sin saber quién era la presunta víctima y sin que esta se hubiera presentado, el Padre Kibambe fue removido de su ministerio en la parroquia *St. Clare of Assisi* en Edwards, CO. El mismo día en que la Arquidiócesis se enteró de la acusación, el padre Kibambe fue puesto en permiso administrativo de ausencia de acuerdo con el procedimiento delineado en el código de conducta de la Arquidiócesis. De inmediato las autoridades civiles fueron contactadas. De acuerdo con nuestras normas, en casos como estos, la Arquidiócesis ha cooperado con las autoridades.

De acuerdo con la información más reciente de la investigación, se cree que la presunta víctima era una mujer mayor de edad y **no** una menor durante el tiempo que se dio la presunta mala conducta. También sabemos que la presunta víctima nunca fue estudiante en la escuela de Santa Teresa. **El Padre Kibambe ha negado firmemente toda acusación de mala conducta de cualquier tipo. Previo a este acontecimiento, la Arquidiócesis nunca había recibido acusación alguna en contra del Padre Kibambe. Como todos ustedes saben, él es un buen hombre y un buen sacerdote, quien siempre actuó de manera recta y moral en la parroquia, tal y como conviene a un hombre consagrado a Dios.**

Este caso sigue bajo investigación por las autoridades civiles y aunque no sabemos cuánto tiempo más dure esta investigación, esperamos que se resuelva pronto. La Arquidiócesis continuará cooperando con las autoridades civiles como lo hacemos con casos como estos. Quisiéramos también destacar que el Padre Kibambe, como todos en este país, tiene el derecho a un proceso legal justo y el derecho a ser considerado inocente de estas acusaciones. Al mismo tiempo, el Padre Kibambe ha respetado la orden que ha recibido de la Arquidiócesis de dejar su cargo y tomar el permiso administrativo hasta que concluya la investigación. La Arquidiócesis los mantendrá informados, conforme vaya progresando la investigación, por medio del liderazgo de la parroquia de Santa Teresa. Durante este tiempo **les pedimos que por favor eviten la especulación y el chisme. Sobre todo, les pedimos que por favor recen por todos los involucrados.**

Asimismo, cuenten con nuestras oraciones por la comunidad parroquial de Santa Teresa. Gracias y que Dios los bendiga.

La Arquidiócesis de Denver, la Oficina de Comunicaciones y la Oficina de Escuelas Católicas.